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Årsmötet i Skolgården 
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Föredragningslista 
 
1. Mötet öppnas 
 
2. Val av ordförande att leda mötet samt val av mötessekreterare 
 
3. Val av två justeringsmän/rösträknare att jämte ordföranden justera dagens 

protokoll 
 
4. Fråga om mötet är stadgeenligt utlyst 

 
5. Fastställande av dagordning  
 
6. Styrelsens redovisning för 2022, verksamhetsberättelse. 
 
7. Ekonomisk redovisning för 2022, fastställande av resultat- och 

balansräkning. 
 
8. Revisorernas berättelse 
 
9. Frågan om ansvarsfrihet för styrelsen ledamöter 

 
10. Fastställande av antalet ledamöter i styrelsen – Styrelsens förslag: 6 

ledamöter + ordf. 
 

11. Val av ordförande för en tid av ett år. I tur att avgå Erling Malmros 
 
12. Val av tre styrelseledamöter för en tid av två år   

I tur att avgå är Gunilla Thorsell Lönn, Görel Almgren och Bernt Kviberg.  
Lisbeth Bokelund har valt att avgå innan årsskiftet varför ett fyllnadsval på 1 år 
krävs. 
 

13. Val av två revisorer och en revisorssuppleant för en tid av ett år. Nuvarande 
är Lena Högdal och Margareta Ahlqvist med Tomas Nordgren som suppleant. 

 
14. Val av valberedning om högst tre personer, varav en sammankallande. 
Nuvarande är Lisbeth Jakobsson, Hans Jakobsson med Arvid Jakobsson som 
sammankallande. 
 
15. Fastställande av årsavgift för 2023.  -nuvarande 100 kr/ enskild medlem 
 
16. Fastställande av budget och verksamhetsplan för 2023 
 
17. Inkomna motioner som kommit styrelsen tillhanda senast tre veckor före 

årsmötet. Behandling av frågor som mötet önskar ta upp 
 
18. Avslutning 



 

 

 

 

Styrelsens årsberättelse för 2022. 
Styrelsen har under 2022 utgjorts av: 
 

Erling Malmros Sälle ordförande  

Bernt Kviberg Himlavändas sekreterare 

Görel Almgren Fardhem   kassör och vice ordf. 

Gunilla Lövgren Kaupe  ledamot  

Gunilla Thorsell Lönn Stenstugu bokningsansvarig 

Annika Pettersson Göstavs ledamot 

Lisbeth Boklelund Bottarve ledamot (avgick innan årsskiftet) 

 

Lena Högdal Mulde revisor 

Margareta Ahlqvist Sälle revisor 

Tomas Nordgren Hallgårds revisorssuppleant 

Som valberedning har Arvid Jakobsson (smkl) Lisbeth Jakobsson och Hans 
Jakobsson fungerat. 

 

Medlemmar och styrelsesammanträden 
Föreningen hade vid årsskiftet 208 betalande medlemmar. Styrelsen har under året 
haft 8 protokollförda möten samt konstituerande möte. 
 
Årsmötet hölls 2022-03-27 med 17 närvarande medlemmar. 
 
 
Erling Malmros valdes till ordförande för en tid av ett år. Annika Pettersson och 
Gunilla Lövgren omvaldes på en tid av två år och nyval av Lisbeth Bokelund på 2 år.  
Lena Högdal och Margareta Ahlqvist valdes som revisorer och Tomas Nordgren som 
revisorssuppleant. 
 
Valberedningen fick följande sammansättning: Hans Jakobsson, Lisbeth Jakobsson 
och Arvid Jakobsson som sammankallande.  
Styrelsens förslag till verksamhet och budget för det kommande året presenterades, 
och årsmötet godkände styrelsens förslag.  
 
Årsavgiften för enskild medlem fastställdes för 2022 till 100 kr per år. 
 

 
 
 



 

 

 

 
 
 
Händelser det gångna verksamhetsåret 
 
Skolgården 
Under året har vi undersökt behovet av renoveringar som måste utföras för att skolan 
inte skall ta skador av dåligt underhåll. Taket läcker in i lägenheten och är nu efter 2 
försök tätt. Källaren luktar mögel och en avfuktare står nu i källaren samt en fläkt har 
installerats tillfälligt för att se om det ger något resultat. Vi har även ozonbehandlat 
källaren. Dörrar och fönster i biblioteket skall renoveras och det påbörjades i januari 
2023, gräsklipparnas funktion är inte den bästa och därför har klippningen utförts av 
Sälle Allservice AB genom Erling. Uppskattad kostnad för en ny gräsklippare är ca 
50-60000kr och med en beräknad livslängd på 10 år så blir månadskostnaden 5-
6000kr plus service och bränsle. Sälle Allservice AB utför uppdraget för 180kr/timme 
plus moms, 225kr per timme inkl moms och då ingår bränsle och reseersättning. 
Klippningen har tagit ca 9 timmar i anspråk och då är även torpet inräknat. 
Målsättningen är att trädgården skall se välskött ut. 
Som många andra föreningar så drabbades även vi av höga elpriser. Vårt rörliga 
avtal går heller inte att binda såsom elpriserna är/har varit. Dessutom fungerar inte 
bergvärmepumpen tillfredsställande, den löser ut, bergsslingan måste fyllas på ibland 
och vid några tillfällen skjuter den ut vätskan. Vid uthyrningstillfällen har den därför 
gått på elpatronen och under den kalla årstiden går det åt ca 250 kwh per dygn. För 
att få det något så när varmt går den 2 dygn före uthyrningsdatumet vilket betyder en 
elkostnad på ca 3000-4000kr. 
Den planerade målningen av takfoten på tillbyggnadsdelen hanns inte med av det 
företag vi anlitat men kommer att utföras under våren 2023. 
 
Källaren är i behov av avfuktare och anbud kommer att tas in. Får vi ordning på 
fuktproblemen så kanske biblioteket kan flyttas ner till gamla kapprummet. 
 
När renoveringen av dörrar och fönster i biblioteket är klart så bör ett skärmtak 
byggas däröver. 
 
Energibyrån gjorde en besiktning av hela byggnaden och vi har fått protokoll från 
denna.  
 
I sept städade vi potatiskällaren och röjde i skolträdgården. Efter det intog vi en 
gemensam lunch. Röjning runt potatiskällaren utfördes tidigare. 
 
Ca 25 stolar har klätts om och ändrats lite på sitsen varför vi hoppas att de inte slits 
vid stapling. 
 

Bildstenar. Den 31 aug höll Arkeolog Per Widerström föredrag om bildstenar för ett 
20-tal intresserade. Bl.a. tittade vi på den sten som ligger i golvet i Fröjel Kyrka. 



 

 

 

Viryayoga. Under året genomfördes Viryayoga vid 22 tillfällen med instruktör Kristine 
Munkhammar vilket samlat ett 10-tal deltagare/tillfälle. 
 
Stödgala för Ukraina den 25 maj lockade ca 70 gäster och Big O and His Red 
Rockets spelade gratis. Maten ordnade Peder o Lisa Jakobsson och en stor del av 
inköpen ordnade Peder via sponsorer såsom Keges o Gotlands Slakteri. Överskottet 
blev 13.737kr vilket skänktes till Läkare utan gränser/Ukraina. Stort Tack till alla 
inblandade och speciellt till Peder, Lisa och husbandet. 
 
Gökottan anordnades den 5 juni vid Mulde fornborg. Jerker E och Ulf A berättade 
om fornborgarna och dess betydelse inför ett 30-tal intresserade. Sven Åkerheden 
höll som traditionen kräver en betraktelse över vårens och sommarens återkomst. 
 
Fröjelvarpan genomfördes den 13 aug med 5 deltagare. Nytt för året var att det 
parallellt genomfördes en kubbtävling med ca 10 deltagare.  
 
Musikquis. Den 4 nov gick en uppskattad musikquis av stapeln. Roger Bergvall o Co 
stod för musiken. Det serverades gulasch med ris o därefter kaffe o äppelkaka. Ca 
55 gäster hade hittat till skolan denna kväll.  
 
Skolgårdsbiblioteket.  Åsa Ingmansson har som vanligt skött Skolgårdsbiblioteket i 
gamla entrén på ett föredömligt sätt. Alla är välkomna att lämna, låna böcker eller 
helt enkelt ta med sig och behålla böckerna. Vi kan inte mäta hur många besökare 
biblioteket har men det är ofta besökare där. Ett litet problem är att fler lämnar böcker 
än tar med sig böcker. Biblioteket är öppet dygnet runt hela året. Under kommande 
renovering kan vi dock tvingas stänga tidvis. Planer finns att flytta biblioteket till 
gamla kapprummet i källaren vilket skulle innebära större ytor och hyllmeter. Det 
kräver förstås ett bättre källarklimat. 
  
Uthyrning. Antalet bokade aktiviteter har varit 28. 
Även lägenheten på övervåningen har varit uthyrd under 4 veckor under sommaren, 
men även under en del helger under övrig tid. Badbaljan har varit uthyrd 1 gång. 
Uthyrningen av Skolgården är en viktig del av föreningens verksamhet och ekonomi. 
Det är därför viktigt att hålla lokalerna fräscha och fina samt marknadsföra alla 
möjligheter att hyra dessa fina lokaler till fester, aktiviteter och sammankomster. 
Fröjel hembygdsförening har beviljats ett driftbidrag från Kultur- och 
Fritidsförvaltningen på 6275kr.  
 
Fröjel-bladet har kommit ut fem gånger under året. Informationsbladet utsändes via 
e-mail till medlemmarna. Dessutom kan man ta del av ”Fröjelbladet” på föreningens 
hemsida www.hembygd.se/frojel. Information om händelser finns också på facebook. 
 
Gåva av Trafikverket. Fhbf fick de bord/bänkar som stod på kyrkbacken där det nu 
finns nya istället. Vi placerade dessa vid Brime och Haugklintar. 
 
 
 

http://www.hembygd.se/frojel


 

 

 

Representation och Utmärkelser 
Under året har ledamöter från Fröjel hembygdsförening deltagit i konferenser och 
utbildningar av vilka kan nämnas: 
 

 

• Fröjel 2:s skifteslag. Erling har representerat hembygdsföreningen på 
årsmötet för Fröjel 2:a skifteslag. 

• Bygdegårdarnas Riksförbund. 

Ekonomi. 
 

Årets resultat blev minus 223.836,57 kr varav 213.266 kr härrör från arvet. 
 

Verksamhetsplanering inför 2023 – Fröjel Hembygdsförening 
 

• Valborgfirande vid Valby bodar planeras av Valbybodar hamnförening. 

• Gökotta. 

• Fröjelvarpan vid Valbybodar. 

• Barn- och familjeverksamhet. 

• Arrangera pub-aftnar med olika teman. Bygdens folk är välkomna med förslag 
och erbjudande att vara medarrangörer. Information kommer att finnas på 
hemsidan. 

• Friskvårdsaktiviteter som Viryayoga, cirkelträning och naturvandringar.  

• Underhåll av Hembygdsleden, en vandringsled längs kusten mellan Fröjel 
och Klinte kyrkor.  Sätta upp informationstavlor längs leden kring natur- och 
kultursevärdheter, underhåll av stättor och spång. Det pågår också ett 
samarbete kring vandringsleder med Klinte hembygdsförening, Region 
Gotland och några andra parter. 

• Underhålla ett 20-tal kultur- och naturbesöksplatser i Fröjel.  
Informationstavlor, stättor och röjning av områden. Uppdatera informationen 
på hemsidan. 

• Skolgårdsbiblioteket. Utveckla det öppna och obemannade ”biblioteket” där 
alla kan låna, lämna eller ta böcker när man vill. 

• Folkbildningsaktiviteter. Arrangera studiecirklar, föredrag och filmvisning i 
aktuella ämnesområden. 

•  Skolgården. Marknadsföra hembygdsgårdens lokaler som lämpliga för 
möten, fester, familjesammankomster och kulturarrangemang. Lyfta fram 
Bottarvekällaren som en spännande lokal för aktiviteter och möjligheten att 
hyra den mobila badtunnan.  



 

 

 

• Renovera fönster och dörrar i biblioteket och bygga ett tak över dörrarna till 
lägenhet och bibliotek. 

• Kommunikation/information.  Ha en levande hemsida och Facebooksida 
där medlemmar och andra intresserade kan få aktuell information om 
föreningen men också lära sig mer och Fröjels natur- och kultur. Informera 
medlemmarna om vad som händer i socknen genom att ge ut Fröjelbladet. 

• Elavtalet som idag är rörligt kommer att ses över och troligen ändras till tim-
avtal. För att tim-avtalet skall ge besparingar bör värmepumpen bytas.  

• Ny värmepump. Om behovet finns, se ovan. 

• Avfuktare till källaren 

• Gustavs sommargård. Ett nytt arrendeavtal är klart och kommer att gälla i 5 
år med en avstämning i jan 2025. 

 

 

BUDGET 2023 
Inkomster 

Fester och arrangemang    18 000 

Uthyrning Skolgården    20 000 

Uthyrning lägenhet    40 000 

Arrende Gustavs    15 750 

Uthyrning badtunna, bord, stolar mm    2 000 

Medlemsavgifter    25 000 

Kommunala bidrag    20 000 

Övriga bidrag     10 000 

Summa intäkter    150750 kr 

Utgifter 

Underhåll av ”Besökplatser i Fröjel”    5 000 

Administration, porto, data mm    7 000 

Skolgården drift och el    60 000 

Skolgården underhåll, målning, renovering dörrar, avfuktare 90000 

Värmepump     200000  

Fester och arrangemang    15 000 

Medlemsavgifter SHF      9 000 

Försäkringar     10 000 

Ränta, bank       5 000 

Diverse       10 000 

Fiber      4 400 

Bokföring/admin    24 000 

Summa utgifter    439 400 kr 

 

Resultat            minus  288.650kr. 

 



 

 

 

Underhållskostnaderna är svåra att fastställa men ekonomin är god och det pågår renovering 

av dörrar och fönster i biblioteket och takfoten skall målas på den nya delen. Önskvärt är 

också en permanent avfuktare i källaren. Ny värmepump beräknas kosta ca 200.000kr, 

offerter inväntas. Dräneringen skall ses över på östra sidan och plåt skall monteras över de 

platonmattor som finns under mark på utsidorna. Vi hoppas också att vi kan söka bidrag till 

en del av kostnaderna, inget är dock klart i skrivande stund. 

 
 
Med denna verksamhetsberättelse vill styrelsen för Fröjel hembygdsförening tacka 
samtliga medlemmar och alla som under året stött föreningens verksamhet. 
 
Fröjel den 19:e mars 2023 
 
…………………. ……………………  ………………………. 
Erling Malmros               Lisbeth Bokelund             Gunilla Lövgren 
 
…………………. ……………………….  ……………………. 
Bernt Kviberg  Görel Almgren  Gunilla Thorsell Lönn
  
……………………………. 
Annika Pettersson 


